

Panel on “Hong Kong’s Smart Mobility and Logistics” 「香港的智慧出行及物流」論壇

- Date 日期 : 14 / 4 / 2018 (Saturday 星期六)
- Time 時間 : 4pm – 6pm
- Venue 地點 : Seminar Room, Halls 3FG, Hong Kong Convention and Exhibition Centre
香港會議展覽中心展覽廳 3FG 研討室
- Speakers 演講嘉賓 : 1) Mr Wai Chi Ho Stephen, Assistant Director (Business & Project Development Section), Hong Kong R&D Centre for Logistics and Supply Chain Management Enabling Technologies
香港物流及供應鏈管理應用技術研發中心 業務發展部副總監 衛志豪先生
- 2) Dr Lawrence Poon, Principal Consultant, Hong Kong Productivity Council
香港生產力促進局首席顧問 及 汽車零部件研發中心副總經理 潘志健博士
- 3) Dr Justin Chuang, Vice President, Next Generation Network, Hong Kong Applied Science and Technology Research Institute
香港應用科技研究院有限公司副總裁 (新一代通訊網絡) 莊哲義博士
- 4) Mrs Vivian Cheung, Deputy Director, Aviation Development, Airport Authority Hong Kong
香港機場管理局機場運行副總監 – 策劃及發展 張李佳蕙女士
- Moderator 主持人 : To be confirmed
- Languages 語言 : English 英語

Remarks 備註:

- (1) Trade only and persons under 18 will not be admitted. 只供 18 歲或以上的業內人士參觀
- (2) The Organiser reserve the right to alter the time, topics, contents and speakers of the programs without prior notice. 主辦單位有權更改活動時間、題目、內容及講者而不作另行通知。

Programme 程序

Time 時間	Rundown 流程
3:45pm – 4pm	Registration 登記
4pm – 4:10pm	Introduction of Panelists by moderator 開幕致辭
4:10pm – 4:30pm	Speech by Mr Wai Chi Ho Stephen, Assistant Director (Business & Project Development Section), Hong Kong R&D Centre for LCSM Enabling Technologies
4:30pm – 4:50pm	Speech by Dr Lawrence Poon, Principal Consultant, Hong Kong Productivity Council
4:50pm – 5:10pm	Speech by Mrs Vivian Cheung, Deputy Director, Aviation Development, Airport Authority Hong Kong
5:10pm – 5:30pm	Speech by Dr Justin Chuang, Vice President, Next Generation Network, Hong Kong Applied Science and Technology Research Institute
5:30pm – 5:45pm	Panel Discussion 專題討論
5:45pm – 5:55pm	Question and Answer Session 問答環節
6pm	Session Ends 論壇結束

Remarks 備註::

- (1) Trade only and persons under 18 will not be admitted. 只供 18 歲或以上的業內人士參觀
- (2) The Organiser reserve the right to alter the time, topics, contents and speakers of the programs without prior notice. 主辦單位有權更改活動時間、題目、內容及講者而不作另行通知。

Speakers' Profile 講者簡介



Mr Wai Chi Ho Stephen, Assistant Director, Business & Project Development of the Hong Kong R&D Centre for Logistics and Supply Chain Management Enabling Technologies

香港物流及供應鏈管理應用技術研發中心 業務發展部副總監 衛志豪先生

Mr Wai has more than 30 years of working experience in the field of business Digital Printing, Business Process Outsourcing, Mobile Payment, IC-Cards and RFID business. He has successfully implemented several systems like digitalization of all office documents and the accreditation system. He is also involved in the Hong Kong Airport Authority RFID baggage tag testing project since 2004.

衛先生在數碼印刷、業務流程外包、移動支付、IC 卡和無線射頻識別系統業務領域上擁有超過 30 年的工作經驗。同時，他成功實行了多個系統，包括辦公室文件數碼化和認證系統。自 2004 年起，他亦參與香港機場管理局無線射頻識別系統行李標籤測試項目。



Dr Lawrence Poon, Principal Consultant of Hong Kong Productivity Council and Deputy GM of Automotive Parts and Accessory Systems R&D Centre

香港生產力促進局首席顧問及汽車零部件研發中心副總經理 潘志健博士

Dr Poon is the Principal Consultant of Hong Kong Productivity Council and Deputy GM of Automotive Parts and Accessory Systems R&D Centre. Dr Poon took lead a team of professional Engineers and researchers with rich experiences in EV and connected vehicle technology development. The most representative R&D results include a series of pure electric and hybrid-electric commercial vehicles, EV chargers, active safety systems and big data analytic platform for automobile. In addition to automotive R&D, Dr. Poon and his team also conducted many technology and market study with focus on EV, EV charging infrastructure and connected vehicles.

Dr Poon is also serving as Hon Secretary of SAE HK and Section-Chair of HK Bio- & Eco- Energy Industry Association and Fellow of Green Strategy Association. He has been appointed as Technical Expert by the HK Council for Accreditation and Academic & Vocational Quality since 2015. His major research interests focus on the development of energy

Remarks 備註::

- (1) Trade only and persons under 18 will not be admitted. 只供 18 歲或以上的業內人士參觀
- (2) The Organiser reserve the right to alter the time, topics, contents and speakers of the programs without prior notice. 主辦單位有權更改活動時間、題目、內容及講者而不作另行通知。

storage systems, electrical vehicle control systems and EV charging infrastructure.

Dr Poon graduated with first class honor degree from HKPolyU Mechanical Engineering Department. He got the doctoral degree in 2004. In addition to the duty in HKPC and APAS R&D Centre, he is also a visiting lecturer in HKPolyU for number of subjects related to Automotive Safety and Reliability, and Product Design.

潘博士現為香港生產力促進局首席顧問及汽車零部件研發中心副總經理，其帶領的團隊已完成了多個電動車及智能網聯汽車相關的研發項目。當中包括一系列純電動或混合動力巴士及商用車、電動車充電設施、防撞警報系統及大數據分析汽車管理系統等，為汽車產業提升自主研發的能力。近年潘博士亦帶領團隊完成了多份關於電動車、電動車充電系統及智能網聯汽車的技術和市場分析報告。為配合香港特區政府推動電動車的使用及智慧城市發展做好準備。

潘博士是本年度美國汽車工程師協會 (香港分部) 的榮譽秘書長。他自 2015 年起獲香港學術及職業資歷評審委任為技術專家。潘博士畢業於香港理工大學機械工程系，取得一級榮譽學位，並於 2004 年獲得博士學位。他曾任香港理工大學客席講師，教授電腦模擬分析及汽車安全系統設計與開發。



Mrs Vivian Cheung, Deputy Director, Aviation Development, Airport Authority Hong Kong

香港機場管理局機場運行副總監 – 策劃及發展 張李佳蕙女士

Mrs Vivian Cheung holds a MBA and Bachelor of Computer Science degree from the United States. She is an alumni of the Stanford Executive Program from the Stanford University.

Before joining the Airport Authority Hong Kong, Mrs Cheung worked for the General Electric Co. and a high tech startup in the Silicon Valley of California for many years. She joined the Airport Authority Hong Kong in 1992 and was appointed Deputy Director, Airport Operations in 2014, and then Deputy Director, Aviation Development in 2018. She is currently also the President of Hong Kong International Aviation Academy and the Director of Hong Kong – Zhuhai Airport Management Company Limited.

張李佳蕙女士於美國取得工商管理碩士及電腦科學學士學位，並曾在

Remarks 備註:

- (1) Trade only and persons under 18 will not be admitted. 只供 18 歲或以上的業內人士參觀
- (2) The Organiser reserve the right to alter the time, topics, contents and speakers of the programs without prior notice. 主辦單位有權更改活動時間、題目、內容及講者而不作另行通知。

Stanford University (史丹福大學) 修讀行政管理課程。

張李佳蕙女士曾在通用電器公司及美國加州矽谷高科技初創公司工作多年，期後於 1992 年加盟香港機場管理局，於 2014 年及 2018 年分別獲委任為機場運行副總監及機場運行副總監 – 策劃及發展。她現兼任香港國際航空學院校長及珠海市珠港機場管理有限公司董事。



Dr Justin Chuang, Vice President, Next Generation Network, Hong Kong Applied Science and Technology Research Institute
香港應用科技研究院有限公司副總裁 (新一代通訊網絡) 莊哲義博士

Dr Justin Chuang joined ASTRI in December 2011 with nearly three decades of experience in research, teaching, development and engineering in communications technologies.

At ASTRI, Dr Chuang and his team are leveraging the collaborative efforts among government, industry, university and research organisations to drive the advancement and commercialisation of enabling technologies for 4G and beyond.

莊哲義博士於 2011 年 12 月加入應科院，之前在通信技術的研究、教育、發展和工程等方面擁有接近 30 年經驗。

目前在應科院，莊博士正帶領他的團隊通過政府，企業，大學和研究機構之間的合作，努力推動 4G 和未來通信技術的發展和商用。

Remarks 備註::

- (1) Trade only and persons under 18 will not be admitted. 只供 18 歲或以上的業內人士參觀
- (2) The Organiser reserve the right to alter the time, topics, contents and speakers of the programs without prior notice. 主辦單位有權更改活動時間、題目、內容及講者而不作另行通知。